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September 26, 2023 
 
Today, the findings at the former site of the Chooutla Indian Residential School have been shared. 
I’d like to acknowledge the courageous work of the Yukon Residential Schools Missing Children 
Project at this site. This undertaking, necessary though painful, has shed further light on a dark 
and tragic chapter in our history. I recognize the pursuit of truth takes an emotional toll, and it is 
my hope that today’s revelations can help on the long pathway to healing.  
 
As Canadians continue to confront and reflect on the harrowing, generational experiences of 
Indigenous People and children in our country, we must recognize that deep scars still exist. As 
we grapple with the legacy of Residential Schools, the Government of Canada is deeply 
committed to walking the shared path of reconciliation in the spirit of truth, empathy, and justice. 
With great sadness as we reflect on today’s news, we renew our commitment that every child 
matters.    

             
         

 
 
26 septembre 2023  
 
Aujourd’hui, les découvertes sur l’ancien site du pensionnat indien de Chooutla ont été révélées. 
Je tiens à souligner le travail courageux des membres du projet des enfants disparus dans les 
pensionnats indiens du Yukon sur ce terrain. Ce projet, à la fois nécessaire et douloureux, a jeté 
un peu plus de lumière sur un chapitre sombre et tragique de notre histoire. Je sais que la 
recherche de la vérité est bouleversante et j’espère que les révélations d’aujourd’hui nous 
guideront sur la longue voie de la guérison. 
 
Les Canadiens découvrent les expériences générationnelles difficiles des Autochtones au Canada 
et de leurs enfants; force est d’admettre les terribles cicatrices qui persistent encore de nos jours. 
Pendant que nous continuons de lever le voile sur l’héritage des pensionnats indiens, le 
gouvernement du Canada est résolu à parcourir avec les Autochtones le chemin vers la 
réconciliation en faisant preuve d’empathie dans la poursuite de la vérité et de la justice. Certes, 
les nouvelles d’aujourd’hui nous rendent profondément tristes, mais nous devons réaffirmer que 
chaque enfant compte. 


